
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-12-14, § 30 

 
 Tid: 14 december 2006 kl 15.00 – 15.35 
   
 Plats: Gamla Biblioteket, Tekniska nämndhuset 
   
 Justerat: 21 december 2006 
  

 
 
Mikael Söderlund  Leif Rönngren 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande 
Leif Rönngren (s), vice ordförande 
Helena Bonnier (m) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Karin Hanqvist (s) 
Gabriel Marawgeh (kd) 
Åsa Romson (mp) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Anna Wersäll (m) 

 
Ersättare 

 Per Hallerby (fp), tjänstgörande 
Kenneth Nilsson (s), tjänstgörande 
Gunnar Sandell (s), tjänstgörande 
Ewa Schenström (m), tjänstgörande 
Ann-Marie Strömberg (-) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
Camilla Thorstensson (kd) 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne,  Bengt Hjelm, Gunnar 
Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson, Torsten Samuelsson samt borgarrådssekreterarna från 
roteln Ylva Lageson och Magnus Thulin. 

 
  

 
 
 
 
 



  

§ 30 
Detaljplan för del av fastigheten Solhem 16:1 inom stadsdelen Solhem 
omfattande basstation med tillhörande mast och teknikbyggnad för 
mobiltelefoni. Återremiss 
Dnr M2005-512-01239 
Bordlagt 21 september 2006 nr 18 och senast 16 november 2006 nr 26 
Protokollsutdrag 
  
Markkontoret hade den 24 augusti 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I ärendet förelåg även skrivelser från Arbetsgruppen mot 3G 
masten i Solhem/Nälsta (Dalaskogen) av den 9 september 2006 och Peter Salzer av 
den 19 september 2006, Arbetsgruppen mot 3G-masten i Solhem/Nälsta av den 23 
januari 2006 och Jenny Rångeby den 29 november 2006. I tjänsteutlåtandet föreslogs 
enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till stadsbyggnads-
 nämnden som svar på förslag till ny detaljplan för del av fastigheten Solhem 16:1 
 inom stadsdelen Solhem, S-Dp 2003-00303-54. 

 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt att avslå kontorets förslag till beslut och  att därutöver anföra 
följande: 
 

Den aktuella 26 m höga masten planeras till ett mindre naturområde angränsande 
till ett villaområde mitt i de äldre delarna av Solhem. Området är mycket flitigt 
använt av barn i alla åldrar. Förskolorna i närheten nyttjar skogen i princip 
dagligen för utelek och undervisning. 

 
Beslut kring frågor som denna framstår ofta som en målkonflikt. De lokala 
önskemålen kring bevarande av värden och motvilja mot byggprojekt som 
påverkar den direkta omgivningen mot ett övergripande perspektiv som bidrar till 
utveckling för regionen i sin helhet. 

 
I det aktuella fallet behöver inte den här målkonflikten uppstå. Naturområdet är 
ovanligt väl nyttjat vilket bör väga mycket tungt vid beslut om ianspråktagande 
av mark. Samtidigt finns ett större antal master i omgivningen som endast nyttjas 
av någon operatör och alltså borde kunna användas även av den sökande 
teleoperatören. Även om det är viktigt att ge utvecklingen goda förutsättningar så 
bör man också våga utmana operatörerna att samordna sig och inte alltid 
tillmötesgå den enklaste vägen med en ny hög mast för att få så god täckning som 
möjligt. I tätbebyggda områden blir detta allt viktigare ju längre tiden går och 
därmed fler master blivit byggda, tillika mer mark blivit anvisad för de här 
ändamålen. 

 
Särskilt uttalande 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v) enligt bilaga M1. 
 
Ersättaryttrande 
 
Ersättaren utan rösträtt Ann-Marie Strömberg (-) enligt bilaga M2. 



  

 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 30, bilaga M1  
 
   Marknämnden 2006-12-14 
 
   Ärende nr 30 
 
   Förslag till detaljplan för del av 
   fastigheten Solhem 16:1 inom 
   Stadsdelen Solhem 
 
   Kajsa Stenfelt (v) 
 
Särskilt uttalande 
 
Den föreslagna platsen har i Stadens miljöplan definierats som ”unik och värdefull 
naturmiljö både socialt och kulturellt” på Grönkartan, och är viktig som 
rekreationsområde m m för skolor förskolor, föreningar och allmänhet, speciellt barn. 
 
Spånga-Tensta och Hässelby/Vällingby stadsdelsnämnder anser enhälligt att förslaget är 
oacceptabelt och stora protester har hörts från de boende i området. 
 
Riskerna med strålningen är inte alls utredd och nästan all forskning i ämnet har 
bekostats av industrin. Statlig forskning inom området saknas för närvarande och därför 
skall den vidare utbyggnaden av 3G-master i Stockholm upphöra tills redovisade skador 
antingen verifierats eller falsifierats.  
 



  

 
   Tillhör § 30, bilaga M2 
 
   Marknämnden 2006-12-14 
 
   Ärende nr 30 
 
   Förslag till detaljplan för del av 
   fastigheten Solhem 16:1 inom 
   Stadsdelen Solhem 
 
    Ann-Marie Strömberg (-) 
 
 
 
 
Ersättaryttrande 
 
Marknämnden borde ha beslutat 
 
att  avslå kontorets förslag, samt 
 
att  anföra följande: 
 
De berörda stadsdelsnämnderna har tidigare avstyrkt förslaget och både deras beslut och 
de boendes oro bör respekteras.  
 
Vid osäkerhet om riskerna med strålning bör försiktighetsprincipen gälla. Jag har 
tidigare förordat moratorium (tillfälligt stopp) för utbyggnad av mobilnätet i avvaktan 
vidare forskning. Denna min inställning kvarstår. 
 
 
 
 
  
 
 
 
 


